
Zápis č. 12/17‐20(213) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 26. června 2018, 11:00 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH 

 
Přítomni:  Diviš, Kalina, Komendová, Krajčovič, Obruča, Opravil, Palovčík, Pilátová, Pořízka, 

Sedláček. 
Omluveni:    Flegr, Hároniková, Szotkowski, Šimončičová, Šintajová. 
Hosté:     Hladík, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Výroční zpráva FCH VUT v Brně 2017 
3. Zpráva o hospodaření FCH VUT v Brně v roce 2017 
4. Návrh rozpočtu FCH VUT v Brně na rok 2018 
5. Směrnice děkana FCH VUT v Brně ‐ Pravidla pro přijímací řízení na FCH VUT v Brně 
6. Doplnění členů Vědecké rady FCH VUT v Brně 
7. Různé 
 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné a zahájil zasedání. Informoval o situaci s formálními 
úpravami výroční zprávy FCH VUT v Brně za rok 2017 ‐ veškeré opravy se provádějí ve finální 
grafické  verzi  externě  ‐  z tohoto  důvodu  ještě  není  finální  verze  k dispozici. Nicméně,  jak 
informoval  děkan  fakulty,  jedná  se  o  jeden  ze  základních  dokumentů  při  posuzování 
akreditačních  záležitostí. Bylo navrženo,  že požadované  změny budou  členům AS FCH VUT 
v Brně odprezentovány. Předseda AS FCH VUT v Brně nechal o předloženém návrhu hlasovat:  
Hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Dokument  „Výroční  zpráva  FCH  VUT  v Brně  2017“  může  být  schvalován  na  základě 
prezentovaných změn; zasedání tedy bude probíhat dle navrženého programu. 
 
 
AD 2)  
Děkan FCH provedl prezentaci požadovaných změn v dokumentu „Výroční zpráva FCH VUT v 
Brně  2017“.  K dokumentu  nebyly  žádné  dotazy  ani  dodatečné  připomínky  či  náměty. 
Proběhlo hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Dokument „Výroční zpráva FCH VUT v Brně 2017“ byl schválen. 
 
AD 3)  
Dokument „Zpráva o hospodaření FCH VUT v Brně v roce 2017“ byl projednán na minulém 
zasedání  AS  FCH  VUT.  Nikdo  nepředložil  žádné  dodatečné  připomínky  či  návrhy,  proto 
předseda AS FCH VUT přistoupil k hlasování o dokumentu.  
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Hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Dokument „Zpráva o hospodaření FCH VUT v Brně v roce 2017“ byl schválen. 
 
AD 4)  
Návrh rozpočtu byl představen a projednán na minulém zasedání AS FCH VUT; předseda AS 
FCH VUT v Brně vyzval přítomné k přednesení případných dalších námětů. 
Předseda  AS  FCH:  Z minulého  zasedání  AS  nevyznělo  zcela  jasně,  jak  bude  do  budoucna 
řešena  problematika  případného  dofinancování  některého  ústavu  z prostředků  ostatních 
ústavů.  Přestože  považuje  vzájemnou  pomoc mezi  ústavy  za  solidární,  prostředky  náležící 
ústavům nelze tímto způsobem krátit bez výsledku opakovaně. Považuje za vhodné, aby byly 
nastaveny nějaké principy.  
Reaguje předseda EK AS FCH, dr. Sedláček: tato problematika byla intenzivně diskutována na 
zasedání EK a její členové ji považují za stěžejní.  
Dále  reaguje  děkan:  Hlavní  snahou  pro  následující  léta  bude  zpřehlednění  a  narovnání 
nákladů  FCH,  a  to  zejména  v personální oblasti.  Již  je připravena  základní osnova  jednání, 
která bude dnes prezentována na  jednání kolegia děkana. Hlavními výchozími principy pro 
tvorbu pravidel rozpočtu pro příští rok jsou:  

 Plná  ekonomická  samostatnost  ústavů  (s  čímž  souvisí  i  otázka  řešení  finanční 
nedostatečnosti ústavů). 

 Reflektování podílu ústavů na přínosu v  jednotlivých zdrojích (s čímž souvisí  i otázka 
duality pracovníků CMV x kmenový ústav). 

 Reflektování  pravidel  rozdělování  prostředků,  zejména  pravidel  MŠMT,  VUT  a 
Metodika 17+, (s čímž souvisí i otázka kalkulace odvodů). 

Dr. Sedláček nabídl v této oblasti součinnost Ekonomické komise AS FCH.  
Další  dotazy  ani  připomínky  nezazněly,  proto  předseda  AS  FCH  VUT  vyzval  přítomné 
k hlasování o rozpočtu FCH pro rok 2018. 
Hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Dokument „Rozpočet FCH VUT v Brně na rok 2018“ byl schválen. 
 
AD 5)  
Na minulém  zasedání AS FCH VUT v Brně byly projednány návrhy  tří  směrnic pro přijímací 
řízení  ‐  do  bakalářských  studijních  programů,  do magisterských  studijních  programů  i  do 
doktorských studijních programů.  Na základě připomínek členů AS FCH VUT byly provedeny 
typografické a formální úpravy předložených dokumentů. 
Nyní členové AS FCH VUT v Brně přistoupili ke schvalování jednotlivých dokumentů. 
a)  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  přijetí  ke  studiu  v bakalářských  studijních 
programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2019/2020: 
 
Nikdo  z členů  AS  FCH  VUT  neměl  k dokumentu  doplňující  připomínky  či  dotazy.  Proběhlo 
hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
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  Zdržel se:   0 
Dokument  „Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  přijetí  ke  studiu  v  bakalářských 
studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2019/2020“ byl schválen. 
 
b)  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  přijetí  ke  studiu  v navazujících magisterských 
studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2019/2020: 
 
Nikdo  z členů  AS  FCH  VUT  neměl  k dokumentu  doplňující  připomínky  či  dotazy.  Proběhlo 
hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Dokument  „Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  přijetí  ke  studiu  v navazujících 
magisterských studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2019/2020“ 
byl schválen. 
 
c)  Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  přijetí  ke  studiu  v doktorských  studijních 
programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2019/2020: 
 
Nikdo  z členů  AS  FCH  VUT  neměl  k dokumentu  doplňující  připomínky  či  dotazy.  Proběhlo 
hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Dokument  „Pravidla  pro  přijímací  řízení  a  podmínky  přijetí  ke  studiu  v  doktorských 
studijních programech na FCH VUT v Brně v akademickém roce 2019/2020“ byl schválen. 
 
 
AD 6)  
Byl  předložen  návrh  na  doplnění  Vědecké  rady  FCH  VUT  v Brně  o  jednoho  člena,  a  to  o  
doc. Ing. Jozefa Krajčoviče, Ph.D.  
Pro  tuto  volbu  budou  zvoleni  skrutátoři  ‐  návrh  dr.  Pilátová  a  dr.  Komendová  ‐  obě 
navrhované souhlasí; členové AS FCH hlasovali o skrutátorech. 
Hlasování: 
  Pro:     10 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Pro volbu doc. Ing. Jozefa Krajčoviče, Ph.D. budou skrutátory RNDr. Ivana Pilátová, CSc. a 
Mgr. Renata Komendová, Ph.D.  
 
Dále předseda AS FCH VUT v Brně předal slovo dr. Pilátové a požádal ji o řízení tohoto bodu 
jednání AS FCH VUT. Dr. Pilátová poděkovala za slovo a informovala, že volba bude probíhat 
stejným způsobem  jako minulá volba členů VR FCH VUT v Brně. Hlasování bude tedy tajné. 
Současně  poučila  přítomné  o  způsobu  úpravy  hlasovacích  lístků.  Jakákoli  jiná  úprava  činí 
hlasovací lístek neplatným. 
Proběhlo  tajné hlasování, po  jeho skončení byly sečteny hlasy a dr. Pilátová  informovala o 
výsledku: 

Počet odevzdaných hlasovacích lístků:  10 
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Počet platných hlasovacích lístků:    10 
Počet neplatných hlasovacích lístků:   0 

 
AS  FCH  VUT  v Brně  souhlasí  se  jmenováním  doc.  Ing.  Jozefa  Krajčoviče,  Ph.D.  členem 
Vědecké rady FCH VUT v Brně.   
 
 
AD 7)  
Předseda AS FCH VUT v Brně otevřel diskuzi a předal slovo děkanovi fakulty. 
 
Děkan fakulty, prof. Weiter 

 Informoval o nové koncepci výuky angličtiny, která  je připravena  ‐ výuku angličtiny 
upravuje  směrnice  rektora  č.  39/2017;  tak,  jak  je  v současnosti  na  FCH  výuka 
angličtiny zabezpečována, není úplně v souladu s uvedeným předpisem. Proto děkan 
navrhuje od nadcházejícího akademického roku  (2018/2019) změny,  jejichž cílem  je 
zajistit  efektivnější  výuku  angličtiny  a  současně  využít  zkušenosti  z tohoto 
akademického  roku  při  přijímání  studentů  do  nově  akreditovaných  studijních 
programů.  Nejpodstatnější  změnou  je  absolvování  rozřazovacího  testu,  na  jehož 
základě  bude  studentům  doporučena  skladba  kurzů  angličtiny.  Výuka  tak  začne 
v letním  semestru  prvního  ročníku.  Povinné  kredity  budou  uděleny  pouze  za 
povinnou část, tedy absolvování zkoušky B1, resp. B2. Podrobně jsou změny popsány 
v prezentaci v adresáři dnešního KD. Obsahovou náplň kurzů budou  tvořit vyučující 
angličtiny. 

 
Dr. Sedláček 

 Na  webových  stránkách  fakulty  jsou  zastaralé  informace  o  přístrojovém  vybavení 
fakulty  ‐  bylo  by  vhodné  tyto  údaje  aktualizovat.  Reaguje  děkan:  Tato  záležitost 
souvisí s přechodem VUT na nový web ‐ dle původních informací měla být pro fakulty 
připravena nová verze webu do dvou měsíců po spuštění rektorátních stránek. Toto 
se zatím nestalo. Nicméně ze strany fakulty jsou obsahy připraveny. Po spuštění bude 
revidována nejen obsahová, ale  i technická a grafická stránka.   Cílem FCH  je převést 
web  nejpozději  do  té  doby,  než  bude  spuštěna  náborová  kampaň  na  příští 
akademický  rok.   Nicméně,  jelikož byly přístroje  většinou pořizovány  v rámci CMV, 
bylo by vhodné, aby tyto informace byly primárně na stránkách CMV. 
Doplňuje dr. Opravil: Bod webu VUT  je v programu  i na výjezdní zasedání AS VUT  ‐ 
bude v tomto směru jednat. 
Dr. Sedláček ještě upřesnil, že by bylo vhodné, aby byly pro zaměstnance dostupné i 
podrobnější technické specifikace přístrojů. 
 

Doc. Diviš 

 V intranetu  je k nalezení záložka „Bezpečnost práce“, kde  jsou zveřejňovány veškeré 
důležité  informace  týkající  se  nakládání  s nebezpečnými  látkami.  Aktualizace  této 
stránky  byla  pozastavena,  protože  se  čeká  na  zprovoznění  softwaru  Chemax  a  na 
vydání nových  směrnic upravujících nakládání  s nebezpečnými  látkami podle platné 
legislativy.  

 V letošním roce byl zakoupen software CHEMAX ‐ jedná se software, který umožňuje 
přehlednou evidenci chemikálií a bezpečnou práci s nimi; aby mohl být plně využíván, 
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je třeba zadat vstupní data – a to seznam chemikálií (včetně např. spotřební chemie), 
včetně  kódu  nebezpečnosti  chemikálií  (P‐věty,  H‐věty,  symboly  GHS)  a  seznam 
zodpovědných osob přiřazených k jednotlivým laboratořím. Jakmile budou tyto údaje 
zkompletovány, budou probíhat školení na práci s uvedeným softwarem.  
Zaměstnanci by měli obdržet  informace k  této problematice od  ředitelů ústavů, na 
kolegiu děkana byl navržen termín odevzdání vstupních dat do 4. 9. 2018. 
 

 
Dr. Pilátová 

 Dotázala se, zda  již bylo  rozhodnuto o výsledku výběrového  řízení na obsazení míst 
ředitelů/ředitelek ústavů. Reaguje děkan: Výběrová komise zasedala dnes ráno  ‐  její 
doporučení zatím není známo. Rozhodnutí bude učiněno v zákonem stanovené lhůtě 
a zveřejněno na webových stránkách fakulty. 

 
Doc. Krajčovič 

 Položil dotaz,  jak bude do budoucna řešena situace s ředitelem CMV, zda bude také 
vypsáno výběrové řízení. Reaguje děkan: Vzhledem k projektu NPU nebude do 31. 12. 
2018  na  této  pozici  žádná  změna.  Následně  ale  situace  bude  řešena  výběrovým 
řízením, jelikož není možné, aby jeden člověk vykonával současně 2 funkce. 

 
Další  příspěvky  do  diskuze  nebyly;  předseda  AS  FCH  tedy  oznámil  termín  následujícího 
zasedání AS FCH: 4. září 2018 ve 14:30 hodin. 
Závěrem  předseda  AS  FCH  VUT  v Brně  poděkoval  všem  za  účast  a  popřál  příjemnou 
dovolenou. 
 
Brno, 29. 6. 2018           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 

 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
     
 
 

..………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


